
 

HLAVNÍ M ĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO M ĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Aleš Kuda, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, 
PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček  

Omluveni 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., 
MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil  

Věc 
Zápis ze 7. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo 
dne 14. 7. 2014 od 15 hodin v salonku primátora v budově Nové radnice, Praha 1, 
Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 15. 7. 2014 

 

  

Jednání zahájil v 15.12 předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský, přítomno 8 členů ze 14, komise je 
schopna usnášet se. Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
Jako host se jednání zúčastnil radní M. Dlouhý.  

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 9. 6. 2014 
3. Připomínky MČ k Akčnímu plánu protidrogové politiky HMP na období 2014 až 2016 
4. Protidrogová politika HMP v souvislosti se změnami financování v letech 2015 a 2016 
5. Odměny za práci v komisi a sekcích za rok 2014 
6. Sekce při PK RHMP 
7. Aktuální informace 

 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Ověřovatelem zápisu je navržena Mgr. N. Janyšková.  

Hlasování v 15.14 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

V 15.14 se dostavila MUDr. Karbanová, přítomno 9 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 9. 6. 2014 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.15 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 
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ad 3. Připomínky MČ k Akčnímu plánu protidrogové politiky HMP na období 2014 až 2016 

Dnes – 14. 7. 2014 – se projednávaly připomínky městských částí (MČ) k akčnímu plánu. Za hl. m. 
Prahu se zúčastnil radní M. Dlouhý, předseda komise O. Počarovský, protidrogová koordinátorka 
N. Janyšková a členka protidrogové komise M. Richterová Těmínová. Jednání se zúčastnili politici, kteří 
mají na MČ v gesci protidrogovou politiku. Některé MČ zastupovali pouze protidrogoví koordinátoři. 
Nejvíce připomínek měla MČ Praha 1, která zaslala své připomínky, ty byly přílohou usnesení Rady MČ 
Praha 1 ze dne 1. 7. 2014.  

V 15.20 se dostavil Mgr. Kuda, přítomno10 členů. 

Mgr. Počarovský poděkoval radnímu M. Dlouhému za uspořádání a vedení diskuse s MČ k akčnímu 
plánu a za všechny členy komise poděkoval za prosazení a přijetí koncepčně-strategických materiálů 
k protidrogové politice do roku 2020. 

Radní M. Dlouhý sdělil, že některé připomínky budou v rámci vypořádání zapracovány do akčního 
plánu a doplněny do tisku, který bude v nejbližším termínu předložen Radě HMP ke schválení. 

ad 4. Protidrogová politika HMP v souvislosti se změnami financování v letech 2015 a 2016 

Srpnové jednání komise bude věnováno tomuto tématu. Prof. Miovský připraví podklady k jednání 
o změnách ve financování protidrogové politiky v příštích letech a o případných dopadech na 
adiktologické služby. 

Mgr. Janyšková připravila návrh rozpočtu kapitoly 0504 pro protidrogovou politiku HMP na rok 2015. 
Návrh zohledňuje finanční požadavky vyplývající z akčního plánu.  

Radní M. Dlouhý doporučuje oddělit v rozpočtu finanční prostředky určené na granty od ostatních 
určených na protidrogovou politiku. Navýšení rozpočtu pro rok 2015 odpovídá naplňování akčního 
plánu, který je poprvé přímo propojen s financováním. 

Mgr. Majtnerová Kolářová opakovaně upozornila na plánovaný pokles dotací Rady vlády pro koordinaci 
protidrogové politiky, kdy pro rok 2015 je návrh ve výši 50 mil Kč a pro rok 2016 jen 30 mil. Kč. 

Mgr. Majtnerová Kolářová a dr. Richterová Těmínová jednají na MPSV o novelách sociálních právních 
předpisů, domnívají se, že nadregionální programy by mohly být použity na dofinancování 
terapeutických komunit. MPSV již zveřejnilo metodiku pro poskytování dotací v roce 2015, rozpětí 
možných dotací pro sociální služby je 85-130 % roku 2014. Informovaly též o práci meziresortní 
skupiny MZ + MPSV pro služby s přesahem do obou oblastí. Členkou této pracovní skupiny, která 
připravuje novelu zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách, je dr. Richterová Těmínová. 

ad 5. Odměny za práci v komisi a sekcích za rok 2014 

Mgr. Janyšková informovala, že byly zpracovány a v termínu odevzdány na OVO MHMP návrhy podle 
Zásad pro oceňování fyzických osob za jejich přínos k rozvoji hlavního města Prahy (příloha č. 1 
k usnesení Rady HMP č. 2192 ze dne 11. 12. 2012) za práci sekcích. Podklady k odměnám za práci 
v komisi odevzdala tajemnice komise po projednání s předsedou komise. Členové komise, kteří zároveň 
pracují v sekci, budou oceněni ještě navíc – způsob poskytnutí odměn řeší ZSP MHMP. 

ad 6. Sekce při PK RHMP 

Sekce primární prevence (PP): 
Mgr. Žufníček informoval o semináři k metodice certifikací pro poskytovatele primární prevence, který 
uspořádal 10. července 2014 Národní ústav pro vzdělávání. Certifikace probíhají, dosud neúspěšně 
prošly pouze 4 organizace s 10 programy.  
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Sekce HR: 
Jednání sekce se zabývalo řešením situace v Praze 1 včetně připomínek MČ Praha 1 k akčnímu plánu. 
Terénní programy aktuálně řeší s odborem ZSP MHMP vykazování výměn.  

Ing. Kačaba vidí problém v tom, že v OK systému nejsou některé výkony definovány, zejména jde 
o zdravotně-sociální služby. Upozorňuje, že způsob evidence je v krajích ČR různý. Každý kraj má jiný 
systém výkaznictví, proto se domnívá, že je potřeba jednat s MPSV o upřesnění metodiky v oblasti 
definice výkonů, a tak výkaznictví sjednotit. Dalším problémem systému OK je, kde některé služby 
mohou vykazovat pouze zobecněné výkony, např. sociální intervenci.  

Mgr. Majtnerová Kolářová doporučuje zahrnout požadavky výkonů pro adiktologické služby do 
aktualizace Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb, kterou nyní připravuje ZSP MHMP. 

Dr. Richterová Těmínová se domnívá, že výkony lze zadávat obecně, pouze s různou časovou 
(minutovou) dotací. Otázkou zůstává např. přímá a nepřímá práce v sociálních službách. 

Mgr. Majtnerová Kolářová přečetla přítomným odpověď politického hnutí Pro Prahu na dotaz 
pracovníků terénních programů ESET - HELP, občanské sdružení, týkající se kampaně a jejích hesel – 
zejména plakátu Stříkačky jen hasičům – Praha bez drog. Odpověď sice obsahuje celkem vstřícný postoj 
k drogovým službám, ale neodpovídá prvoplánovým dopadům reklamní kampaně na občany. 

Mgr. Majtnerová Kolářová dále upozornila na stále stoupající počet výměn SANANIM a na zvyšující se 
výskyt problémových osob kolem náměstí I. P. Pavlova již od 7:30 ráno. 

Sekce léčby a následné péče: 
Dr. Richterová Těmínová informovala o diskusích kolem novely zákona č. 379/2005 Sb. Zdá se, že 
doporučení Rady vlády pro koordinaci protidrogové politiky nebude akceptováno, protože 
Mgr. Vedralová se domnívá, že návrhy nejsou průchodné přes legislativní odbor. 

ad 7. Aktuální informace 
 
• Mgr. Janyšková sdělila, že obdržela žádost Všeobecné fakultní nemocnice v Praze o finanční 
příspěvek 200 tis. Kč na otevření ambulance pro děti a mládež v rámci Kliniky adiktologie, která je 
v souladu s komisí doporučeným akčním plánem.  

Usnesení: 
PK RHMP schvaluje poskytnutí finančních prostředků ve výši 200 tis. Kč v souladu s akčním plánem. 

Hlasování v 16.15 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 8 členů, proti 0 členů, zdrželi se 2 členové. 
 
• Ing. Kačaba upozornil na připravovanou zákonnou úpravu veřejné prospěšnosti a doporučuje pečlivé 
prostudování navrženého znění, aby se nestalo, že některé adiktologické služby z výčtu vypadnou. 

• Tajemnice komise oslovila předběžně ředitele Psychiatrické nemocnice Bohnice ohledně jeho účasti 
na jednání komise v září 2014. V plánovaném termínu 15. 9. 2014 je pan ředitel MUDr. M. Hollý na 
setkání světové psychiatrické společnosti v zahraničí, proto se obratem omluvil. 

• Dr. Douda informoval o záměru MČ Praha 2 privatizovat dům Španělská 8, kde sídlí Centrum 
metadonové substituce Praha 2 DROP IN o.p.s.  

• Tajemnice komise připomněla další termíny jednání komise v roce 2014: 11. 8.; 15. 9. (změna 
termínu); 13. 10. 
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Ze srpnového jednání komise se omluvila MUDr. Karbanová, PaedDr. Richterová Těmínová, 
Ing. Kačaba, Mgr. Kuda a Mgr. T. Řezník. 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.30 hod. 
 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, tajemnice PK RHMP. 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
 .................................................. .................................................. 

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


